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Ježka nakreslila Emily Marta Beragg 
(4 roky 3 měsíce) 

***** 
Běžel ježek po mechu, 
přišel domů s pláčem, 
protože se ve spěchu 
srazil s křemenáčem. 

Máma řekla: „Nač ten pláč? 
Styď se aspoň trošku! 

Koukej, jak má křemenáč 
popíchanou nožku.“ 

***** 

 
Ježka nakreslila Erička Járová 

(4 roky 10 měsíců) 

 
Vážení spoluobčané, 
 

opět usilovně přemýšlím, jaký námět 
pro úvodník Dolnohbitských listů zvolit. Je 
začátek září a nabízí se téma o škole. O té 
však bude určitě psát pan ředitel. Jistě..., 
zaměřím se jiným směrem. Nějakým 
opravdu zajímavým a poučným. Myslím, že 
by se rozhodně mělo jednat o velké téma. 
Takové si určitě čtenáři Listů zaslouží. 
Nejlépe téma supervelké, světové, 
globální... Možná, že byste ale raději četli  
o nějakém tématu takzvaně malém, 
lokálním, cosi budeme povídat o tématu 
našem, co se nás bezprostředně týká... Jak 
z toho tedy ven? 

Jedno velké globální téma teď 
slýcháme poměrně často. Dochází  
ke zpomalování Golfského proudu. Vědci 
říkají, že tento systém dosáhl nejnižší 
intenzity za posledních 1 600 let. Výzkumy 
potvrdily, že jeho zpomalování je zřejmě 
přirozený, několik stovek let trvající jev. 
Lidská činnost však tento proces výrazně 
zrychluje. 

Pro osvěžení učiva základní školy 
si dovoluji ocitovat Tomáše Vondru, 2019: 
„Golfský proud je silný, rychlý a teplý 
proud mořské vody, který transportuje 
teplou vodu od Mexického zálivu až  
k evropskému a dokonce i africkému 
pobřeží. Právě on je jedním z jevů, které 
dělají Evropu celoročně obyvatelnou - 
díky němu nevypadají naše podzimy a zimy 
jako ty na Aljašce, ale jsou mírné  
a snesitelné. Uvádí se, že například  
v lednu činí rozdíl průměrných teplot mezi 
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pobřežím Norska a severními částmi 
Kanady přibližně 30 °C.“ 

Jako žáci základní školy jsme se 
učili, že Golfský proud pohání vpřed 
rozdíly v hustotě teplé a chladné mořské 
vody. Tání ledovců v Grónsku však začalo 
celý proces narušovat, jejich sladká 
chladná voda vše mění. Důsledky 
zastavení Golfského proudu by byly 
nedozírné. Na sever Evropy by nastoupila 
nová doba ledová. Dopad na přírodu a lidi 
by byl obrovský, Českou republiku 
nevyjímaje. 

Naštěstí vědci odhadují, že 
zpomalování může trvat ještě několik 
desítek let. A tak má lidstvo ještě nějaký 
čas na odvrácení jeho totální zástavy. 
V současné době je známo, jak problém 
řešit. Jednoznačně pomůže přechod od 
fosilních paliv k alternativním zdrojům 
energie. To se lidstvu díky novým 
technologiím poměrně dobře bez 
extrémních nákladů daří. 

Dnes ráno před domy stály vzorně 
žluté popelnice na plasty. A vida, jak se nám 
to velké globální téma propojuje s tím 
naším, lokálním. Je moc dobře, že naprostá 
většina z nás přistupuje ke třídění odpadů 
zodpovědně. Důsledné třídění odpadů nejen 
že uleví skládkám komunálního odpadu  
a tím i přírodě, ale může nás uspokojit pocit, 
že společně se šetrným chováním 
k životnímu prostředí, zejména snahou  
o omezování spotřebního stylu života (vím, 
jak je to obtížné), přispějeme v konečném 
důsledku i k omezování globálních 
environmentálních problémů. 

Obec postupně připravuje další 
kroky, které v budoucnu podpoří motivaci 
občanů k lepšímu zacházení s odpadem. 
Technické služby města Příbrami již za 
tímto účelem zakoupili nové vozy, které 
budou schopné každou jednotlivou 
popelnici zvážit. Podle množství produkce 
odpadu bude možné finančně motivovat 
k důslednějšímu třídění. 

Přes to všechno co jsem výše uvedl, 
bych se rád nakonec přece jenom vrátil ke 
škole. Přeji všem žákům základní školy  

i dětem v mateřské škole, aby se jim po 
prázdninách ve třídách líbilo, aby se ve 
zdraví sešli se svými kamarády a aby 
konečně tento i následující roky proběhly 
bez distanční výuky a roušek. 

Učitelům a rodičům přeji klidný, 
NIČÍM nerušený a radostný školní rok 
2021/2022. 

A vám spoluobčanům? Přeji 
samozřejmě to samé...  
                                                                                          

Jan Michálek 
 
 

***** 
 

Střípky ze zastupitelstva 
     

Od vydání posledních Listů zasedali naši 
zastupitelé dne 23. března 2021. Mimo jiné byla 
schválena následná usnesení:  

 
- Zastupitelstvo obce schválilo smlouvu 

mezi obcí Dolní Hbity a firmou CML 
logistique s.r.o. na zakoupení použitého 
tenisového kurtu včetně oplocení, kůlů 
na tenis, kůlů na volejbal v ceně 
60 000,- Kč bez DPH (72 600,- Kč vč. 
DPH). 

- ZO na základě proběhlého výběrového 
řízení pro stavbu „Dolní Hbity – 
rozšíření ČOV a kanalizace Luhy“ 
pověřilo starostu k podpisu 
předloženého návrhu smlouvy o dílo 
mezi obcí Dolní Hbity a společností 
Šindler, důlní a stavební společnost 
s.r.o.  

- Zastupitelstvo obce schválilo 
předložený návrh smlouvy o výkonu 
autorského dozoru mezi obcí Dolní 
Hbity a společností PIK Vítek s.r.o., 
pro akci „Dolní Hbity – rozšíření ČOV 
a kanalizace Luhy“. 

- ZO schválilo předložený návrh příkazní 
smlouvy mezi obcí Dolní Hbity a 
společností  KPCM s.r.o. na zajištění 
technického dozoru stavebníka a 
koordinátora BOZP pro akci „Dolní 
Hbity – rozšíření ČOV a kanalizace 
Luhy“. 
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- Zastupitelstvo schválilo předložený 
návrh příkazní smlouvy mezi obcí 
Dolní Hbity a společností PIK Vítek 
s.r.o. na zajištění výkonu manažerského 
řízení projektu pro akci „Dolní Hbity – 
rozšíření ČOV a kanalizace Luhy“. 

- ZO vzalo na vědomí informaci o 
proběhlém posouzení cenových 
nabídek na poskytnutí úvěru na 
financování akce „Dolní Hbity – 
rozšíření ČOV a kanalizace Luhy“ a 
schválilo předložený návrh Smlouvy o 
úvěru mezi obcí Dolní Hbity a 
Komerční bankou, a.s. 

- Zastupitelstvo obce stanovilo 
zopakovat výběrové řízení na 
vyhotovení stavby „MŠ DOLNÍ 
HBITY – PŘÍRODNÍ ZAHRADA“ 
spolufinancovaný Státním fondem 
životního prostředí (nepřihlásil se 
žádný zájemce o veřejnou zakázku). 

- ZO vyslechlo zprávu starosty o činnosti 
Rady. 

- Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
starostou schválené rozpočtové 
opatření obce Dolní Hbity č. 03/2021. 

- ZO schválilo Změnový list č. 1 pro 
stavbu Vodovod Jelence, a rovněž 
schválilo předložený návrh Dodatku č. 
1 smlouvy o dílo ze dne 11. 8. 2020 
mezi obcí Dolní Hbity a společností 
Novadus spol. s r.o., ro stavbu 
Vodovod Jelence, která je 
spolufinancována z prostředků 
Ministerstva zemědělství České 
republiky v rámci programu Mze 
129 300, podprogramu 129 302 – 
„Podpora výstavby a technického 
zhodnocení vodovodů pro veřejnou 
potřebu II“. Navýšení ceny za stavební 
dílo činí celkem 33 286,24 Kč bez 
DPH. 

- Zastupitelstvo schválilo předložený 
návrh rozpočtového opatření obce 
Dolní Hbity č. 04/2021 bez připomínek. 

 
Dále proběhlo jednání Zastupitelstva obce 
dne 27. dubna 2021: 
 
- ZO projednalo otázku zajištění nákupu 

vodovodních šachet pro občany Jelenců 
a způsobu jejich profinancování.   

- Zastupitelstvo projednalo způsob 
financování vodovodních přípojek pro 
stavbu Vodovod Jelence.  

- ZO rozhodlo o pořízení Změny č. 3 
Územního plánu Dolní Hbity.  

- Zastupitelstvo vyslechlo zprávu 
starosty o činnosti Rady. 

- ZO schválilo předložený návrh 
rozpočtového opatření obce Dolní 
Hbity č. 05/2021. 

- Zastupitelstvo schválilo dohodu mezi 
obcí Dolní Hbity a Krajskou správou a 
údržbou silnic Středočeského kraje o 
příspěvku obce Dolní Hbity na 
homogenizaci vozovky silnice vedoucí 
přes Jelence po stavbě vodovodu a 
kanalizace. Předpokládaná spoluúčast 
obce je 400 000,- Kč bez DPH.  

- ZO ve věci otázky vodného 
v Nepřejově stanovilo nezavádět další 
kompenzace ceny vodného pro 
vodovod Nepřejov z důvodu, že do 
vodovodu byla v roce 2020 investována 
značná finanční částka a kompenzace 
již probíhaly v minulosti. Voda byla od 
podzimu 2020 dodávána již v kvalitě 
pitná voda bez převaření.  
 

Následné jednání Zastupitelstva obce 
proběhlo dne 25. května 2021: 
 
- ZO stanovilo u projektanta Územního 

plánu Dolní Hbity Ing. arch. Milana 
Salaby zadat vyhotovení drobné studie 
na pořízení Změny č. 3 Územního 
plánu Dolní Hbity. 

- Zastupitelstvo pověřilo starostu a 
místostarostu k jednání se vedením 
obce Zduchovice o zakoupení pozemků 
a projednání dohody o možnosti platby 
formou splátkového kalendáře. 

- ZO na základě proběhlého výběrového 
řízení pověřilo starostu k podpisu 
předloženého návrhu smlouvy o dílo 
mezi obcí Dolní Hbity a společností 
NOVADUS, spol. s r.o. na provedení 
stavby „Vodovodní přípojky Jelence“.  

- Zastupitelstvo obce pověřilo Radu obce 
Dolní Hbity ke schválení kupní 
smlouvy k zakoupení automobilu pro 
údržbáře obce. 

- ZO schválilo odprodej částí a, b, c 
obecního pozemku parc. č. 544/1 o 
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celkové výměře 7 m2 v k.ú. Luhy, které 
vznikly na základě geometrického 
plánu č. 243-55/2021 vyhotoveného 
geodetem Ing. Rudolfem Smíškem.  

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí 
informaci místostarosty o průběhu 
stavby Vodovod Jelence.  

- ZO vyslechlo informaci starosty o 
přípravě stavby Intenzifikace ČOV 
Dolní Hbity a kanalizace Luhy. Rovněž 
proběhlo jednání s firmou Šindler, 
důlní a stavební společnost, které řešilo 
termíny stavby. Předpokládané 
zahájení stavby je v říjnu 2021. 
Pravděpodobně, pokud by to počasí 
dovolilo, vyhotovily by se části 
kanalizace v Luhách, ale přes zimní 
měsíce by se nepokračovalo. V zimních 
měsících by probíhala výstavba 
výtlaku. Rekonstrukce ČOV bude 
probíhat až v druhé polovině roku 2022 
z důvodu, že na použité technologie 
běží záruka a je vhodné je instalovat co 
nejpozději. 

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí zprávu 
starosty o činnosti Rady. 

- ZO schválilo předložený návrh 
rozpočtového opatření obce Dolní 
Hbity č. 06/2021 bez připomínek. 

- Zastupitelstvo obce schválilo 
předložený návrh Dohody o realizaci 
projektu „Dolní Hbity – Kanalizace a 
kanalizační přípojky pro 12 rodinných 
domů“ mezi obcí Dolní Hbity a 
vlastníky pozemku, kde bude 
kanalizace vybudována. 
 

Naposledy proběhlo jednání Zastupitelstva dne 
22. června 2021 v sále KD Dolní Hbity: 
 

- Zastupitelstvo obce projednalo a 
schválilo Závěrečný účet obce Dolní 
Hbity za rok 2020 bez výhrad. 
Zastupitelstvo projednalo a schválilo 
jako součást Závěrečného účtu Zprávu 
o přezkoumání hospodaření obce Dolní 
Hbity za rok 2020, které se uskutečnilo 
ve dnech 22. 9. 2020 a 31. 3. 2021. Při 
přezkoumání hospodaření nebyly 
zjištěny chyby a nedostatky.  

- Zastupitelstvo obce Dolní Hbity 
projednalo a schválilo účetní závěrku 
sestavenou k 31. 12. 2020 bez výhrad. 

- ZO vzalo na vědomí Závěrečný účet 
Dobrovolného svazku obcí ORP 
Příbram, včetně Zprávy auditora o 
přezkoumání hospodaření 
Dobrovolného svazku obcí ORP 
Příbram za rok 2020. 

- Zastupitelstvo obce schválilo smlouvu 
o zřízení služebnosti inženýrské sítě 
mezi Lesy České republiky, s.p. a obcí 
Dolní Hbity. 

- ZO schválilo předložený návrh 
Změnového listu č. 1 a předloženého 
návrhu Dodatku č. 1 smlouvy o dílo ze 
dne 24. 2. 2021 mezi obcí Dolní Hbity 
a společností Staler spol. s r.o. pro 
stavbu Stavební úprava a nástavba 
družiny Základní školy a Mateřské 
školy Dolní Hbity.  

- Zastupitelstvo stanovilo odměnu 
místostarostovi a starostovi obce za 
první pololetí roku 2021.  

- ZO vyslechlo zprávu starosty o činnosti 
Rady. 

- Zastupitelstvo schválilo předložený 
návrh rozpočtového opatření obce 
Dolní Hbity č. 07/2021. 

- ZO schválilo předložený návrh vzoru 
darovací smlouvy o poskytnutí daru na 
vybudování infrastruktury v obci – 
přípojky vodovod Jelence bez 
připomínek. 

 (JM) 
 
 
 
 

***** 

 

 
 
 

 
Milí přátelé, 
 
 jeden, dva tisíce let starý biblický 

příběh nám vypraví o pastýři, který měl sto ovcí. 
Všechny je znal jménem a každou z nich měl 
rád. Tak rád, že je vždy všechny po skončení 
pastvy, dřív než zavřel dveře do ovčince, 
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počítal, aby si byl jistý, že mu žádná z nich 
nechybí. Jednou večer si ale všiml, že mu jedna 
z nich chybí! Byla už skoro tma - nechal všech 
devadesát devět ovcí v ohradě a šel hledat tu, 
která mu scházela. Byla ztracená - co kdyby ji 
chytil vlk nebo ji někdo ukradl? Pastýř celou 
cestu běžel, volal, hledal ji v křoví a na skrytých 
místech. V jednu chvíli najednou uslyšel 
slabounké bečení, jako když malé děťátko už 
dlouho pláče. To bečení uslyšel z jedné škvíry 
ve skále. Ovce se ztratila a pak spadla do trní 
mezi kameny. Pastýř sestoupil dolů, sehnul se a 
vytáhl jí z trní. Celou jí prohlédl, jestli se 
neporanila, potom si jí vložil na ramena a odnesl 
jí domů. Byl tak šťastný, že svolal své přátele a 
blízké a spolu s nimi to oslavil.  

 
 Rozloučili jsme se, ačkoli neradi  

s prázdninami. Pro dětí a mládež začíná nový 
školního rok. Pro pracující konči období letních 
dovolených. A všichni si klademe otázku: jak to 
bude vypadat na podzim? Jestli přijde další vlna 
korona opatření a omezení? Zda výuka ve škole 
bude nebo bude výuka opět distanční?                         
Jestli v zaměstnání budou nějaké změny,  
a co bude v občanském životě, zda na nás čekají 
nové výzvy? 

 
 Máme hodně nezodpovězených otázek 

a jsme plní nejistoty. A právě biblický příběh, 
starý dva tisíce let, nám do jisté míry odpovídá 
na tyto otázky 
i nejistotu dnešní doby. 

 
 Kdo jsou pastýř a ovce? Tento pastýř je 

obrazem Ježíše Krista, který nás má rád, zná nás 
a nikdy nás nenechává osamocené. Když něco 
zkazíme, odpouští nám. Když jsme v nebezpečí, 
přichází a hledá nás, protože nás chce všechny 
mít blízko sebe v bezpečí. A je na nás, abychom 
si uvědomili a všimli si této tak, pro náš 
každodenní život, důležité skutečnosti. 

 
Přeji nám všem, abychom i v dnešní 

tzv. „moderní době“ dokázali pochopit,           že 
je Někdo, kdo má nás rád, Někdo, kdo nad námi 
bdí, Někdo, kdo nám dokáže pomoci v těžkých 
životních chvílích. 

 
 Tímto všechny srdečně zvu na 

společnou oslavu výročí posvěcení našeho 
kostela sv. Jana Křtitelé, která se koná  

v neděli 3. října 2021 při bohoslužbě sloužené 
od 13:00 hod. 
 

P. Zbigniew Grzyb 

***** 
 

 
 
 
 
 

Volby  
do Poslanecké sněmovny 

Parlamentu ČR 
 

Volby se konají ve dnech: 
 

pátek 8. října 2021   14,00 – 22,00 hodin 
sobota 9. října 2021   8,00 – 14,00 hodin 

 
Bude otevřeno pět volebních okrsků:  
 
  Dolní Hbity čp. 55 (pro občany Dolních Hbit),  
 Luhy čp. 82 (pro občany Luhů, Kališť a Třtí),  
 Jelence čp. 45 (pro občany Jelenců),  
 Káciň čp. 8 (pro občany Kácině) 
Nepřejov čp. 18 (pro občany Nepřejova a 
Horní Líšnice). 

 
Prosíme spoluobčany, aby při vstupu do 

volebních místností dodržovali daná hygienická 
pravidla (zakrytí dýchacích cest), aby 
vstupovali pokud možno jednotlivě nebo aby 
dodržovali  rozestupy mezi sebou alespoň 2 
metry (to platí i pro voliče před volební 
místností) a ve volební místnosti se zdržovali 
jen nezbytně nutnou dobu.  

Doporučujeme použít vlastní psací 
potřeby pro úpravu hlasovacího lístku.  

   Monika Volfová 

 
 

***** 
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Informace kulturní komise  
 

Vítání občánků 
 

V sobotu 19. června 2021 jsme se 
dočkali a konečně mohli přivítat naše malé 
spoluobčany. Na slavnostní obřad přišlo s rodiči 
celkem 11 dětí. Z hygienických důvodů jsme 
nechtěli pořádat akci v uzavřeném prostoru a 
tak jsme využili zahradu u komunitního centra 
v Dolních Hbitech. Úkryt před slunečním žárem 
nám poskytly stromy, jejich stín vytvořil oázu 
klidu a pohody. Byla to příjemná změna a 
myslím, že se všem líbilo. Kdy a jak proběhne 
další vítání ukáže čas. 
 

 
 
 

Zájezd do divadla  
 

V sobotu 18. září 2021 pojedeme po 
delší pauze do divadla. A to na představení 
„Prachy jakoby z nebe padaly“ do Strašnického 
divadla v Praze. Po dlouhé době je to první 
kulturní akce. Děkujeme obecnímu úřadu, který 
se nás rozhodl podpořit příspěvkem na dopravu. 
Takže cena zájezdu činí 400,- Kč. Nebylo 
jednoduché zájezd obsadit, spousta z vás ještě 
váhá s návštěvou divadla. Děkuji všem, kteří se 
přihlásili, a doufám, že se bude představení líbit. 
 
Zájezd do divadla – Kvítek mandragory 

 

Na muzikál na motivy písní Heleny 
Vondráčkové již máme třetí termín. Pokud vše 
dobře dopadne, pojedeme v neděli 31. října 
2021. Snad se konečně dočkáme. 
 

Další akce kulturní komise 
 

Loni jsme poprvé přerušili dlouholetou 
tradici adventního koncertu. Přesto, že bylo vše 

připravené, nemohl se uskutečnit. Letošní 
koncert také připravujeme. Doufám, že se  
s vámi v sobotu 18. prosince  2021 sejdeme 
v Dolních Hbitech u kostela. 

Také setkání seniorů se stejně jako 
v loňském roce ani letos nepodařilo uskutečnit. 
Pokud to situace dovolí, vrátíme se na jaře 
k pořádání této akce a při poslechu Toulavé 
kapely se s vámi opět rádi potkáme. 

 
                        Hana Procházková 
 

***** 
Informace z knihovny 

 
Obecní knihovna v Dolních Hbitech 

přešla díky získané dotaci z ministerstva 
kultury  na nový výpůjční systém Tritius 
REKS. Tento systém je napojen na naši 
nadřazenou Knihovnu Jana Drdy 
v Příbrami.  

Novinkou je o-line katalog, kde se 
může čtenář podívat jaké knihy jsou 
v knihovně momentálně k dispozici, adresa 
je: 
https://pribram.tritius.cz/library/dolnihbity/ 

                                                (MV) 

 

***** 
Blahopřejeme  

k nově narozeným 
občánkům 

 
 
V první polovině letošního roku se v naší 

obci narodili tito noví občánci:  
 

Natálka Vymětalová z Jelenců, 
Parik Hovorka z Nepřejova, 
Verunka Velíková z Kácině,  

Thea Zavržická z Kácině, 
Sofinka Kromková z Kácině. 

 
Blahopřejeme rodičům a našim malým 

občánkům přejeme, aby je v jejich životě 
provázelo jen to nejlepší. 

 (VM) 
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***** 
 
V druhém pololetí letošního roku 
oslavili nebo oslaví významná 
výročí tito naši spoluobčané:  
 
 
Dolní Hbity:  Káciň: 
Bambousek Josef  Velík Jiří 
Králíčková Šárka  Kozáková Eva 
Vogeltanz Jan   Krůtová Anna 
Štichová Eliška  Broum Josef 
Peteříková Miloslava  Kotherová Irena 
Vostarek Miloslav  Korecký Jiří 
Neumann Václav  Sládek Václav  
Pilík Jiří     
Kavka Josef  Nepřejov: 
Pácaltová Vlasta   Hrebíková Anna 
Kavková Stanislava Chýlová Eva   
Procházková Božena   
   Horní Líšnice: 
Jelence:      Špot Jiří 
Míka Miroslav     Vepřek Pavel 
Fejtová Hana    
Boušková Marie Kaliště:  
Jechortová Martina Mikeska Mojmír 
Kořan David  Sladký Bohumil 
Volf Josef    
   Třtí:  
Luhy:   Trnková Miloslava 
Novotný Josef   Molec Lubomír 
Procházka Václav 
Kostínek Václav 
Ptáčková Marie    
Havránková Marie 
Čechová Milena 
Riňáková Ladislava 
Maříková Miloslava 
Matějka Jiří   
     
Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.  

                     (VM) 
 
 

***** 
 
 
 
 

 
 

Vítání občánků 
 

V sobotu 19. června 2021 se po 
dlouhé pauze konalo vítání občánků, 
tentokrát ve venkovních prostorách 
zahrady u komunitního centra 
v Dolních Hbitech. Přivítali jsme 
jedenáct našich nových spoluobčánků.  
 

 
 
Představují se: 
 

 
Amálka Kostínková 
 
 

 
Barunka Vacková 
 
 



 

8 
 

                                                                           
 
 

 
Emička Kubánková 
 
 

 
Esterka Járová 
 
 

 
Verunka Krůtová 
 
 

 
Elinka Vašková 
 
 

 
Tomášek Polívka 
 
 

 
Matýsek Červenka 
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Natálka Vymětalová 
 
 

 
Patriček Hovorka 
 
 

 
Verunka Velíková 
 

 
 

***** 
 
 

Příměstský tábor 
 

                                                                                              
                                                                 

 
Po úspěšném loňském ročníku se i letos 

konal letní příměstský tábor v Komunitním 
centru v Dolních Hbitech a to hned ve dvou 
turnusech. Červencového turnusu na téma Cesta 
kolem světa se účastnilo 19 dětiček a srpnového 
turnusu pod názvem Království zvířat   22 dětí. 
 

 
 
Děkujeme všem lektorkám za to, že to děti 

bavilo.                                                              (VM) 
                   
 
 

***** 
Okénko základní školy 

 
Milí čtenáři, 

loňský školní rok byl celý hodně 
poznamenaný koronavirovou epidemií. Když 
jsme v říjnu pomalu zavírali školu, bylo nám 
jasné, že to nebude jen tak na týden. Zavedli 
jsme povinnou distanční výuku, vyučovali jsme 
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v prostředí MS Teams. Ministerstvo školství, 
Ministerstvo zdravotnictví a vláda na nás 
doslova chrlily jednotlivá nařízení, informace, 
zákazy. Po Novém roce se nám do školy vrátili 
pouze žáci 1. 2. a 4. třídy, na konci února jsme 
museli z důvodu nákazy uzavřít i mateřskou 
školu a od 1. 3. se uzavřely všechny školy. Od 
druhého pololetí jsme zavedli elektronickou 
žákovskou knížku.  Rodiče se tak mohou přes 
naše stránky dostat ke známkám v jednotlivých 
předmětech. Od 12. dubna se nám po menších 
stavebních úpravách podařilo vrátit celý první 
stupeň. I když podmínkou bylo povinné 
testování antigenními testy, nošení roušek a 
respirátorů, pořád to bylo lepší, než výuka přes 
počítač. Od 3. května se začali vracet i žáci 
druhého stupně. Ačkoliv se při hodinách 
hudební výchovy se nesmělo zpívat, při tělesné 
výchově cvičit a v jídelně, na chodbách a 
v šatnách se nesměly potkávat žáci z jiných tříd, 
všechno jsme zvládli a radovali jsme se z toho, 
že se zase vidíme a můžeme spolu normálně 
mluvit. Škola nám opět ožila.  

Ve spolupráci s obcí Jablonná se nám 
povedla zorganizovat akce s názvem Večerní 
kuňkání. Po revitalizaci  mokřadu a návratu 
kuněk jsme využili příležitosti a uspořádali 28. 
května hezký přírodovědný večer. Průvodcem 
byl zoolog příbramského Hornického muzea 
Mgr. David Fischer. Účastníci si vyzkoušeli 
pozorování živočichů pomocí binokulárních 
lup, odchyt vodních živočichů a nebo poznávání 
pobytových stop vydry. Překvapil nás obrovský 
zájem (65 účastníků). Myslím, že by mohla 
vzniknout hezká tradice v našem regionu.  

Jako loni, tak i letos proběhly zápisy 
pouze formálně. Do MŠ jsme přijali celkem 17 
dětí a do ZŠ 14 budoucích prvňáčků. Přejeme 
jim, aby si mohli školu užívat pouze prezenčně.  

Ve školním roce 2021/2022 nás čekají 
ve škole i personální změny. Ve funkci 
zástupkyně ředitele končí paní Mgr. Božena 
Pelcnerová. V letošním roce si bude pouze 
„užívat“ novou laboratoř - bude učit na částečný 
úvazek. Nerad bych udělal nějaké faux – pas, 
tak se taktně vyhnu jakémukoliv číslu -  počtu 
let, které strávila ve funkci zástupkyně. Čemu 
se ale nevyhnu, je velikánské poděkování. 
Děkuji nejen za sebe, neboť mi celých šest let 
byla velkou oporou, ale děkuji i za všechny 
kolegy, žáky a rodiče, a to současné i minulé. 
Vždy vytvářela rodinnou atmosféru školy a 
každému se snažila co nejvíce pomoci.  

Do funkce zástupkyně ředitele byla od 
1. 8. 2021 jmenována Mgr. Alena Dušková. 
Budeme jí  do nového startu držet palce a já jí 
přeju, aby se jí na nové pozici líbilo.  

Z rodičovské dovolené se nám vrací 
paní učitelka Mgr. Barbora Neužilová a úplně 
novou posilou našeho pedagogického sboru je  
paní učitelka Mgr. Marie Reslová.  

Nový školní rok přinese i plošné 
screeningové testování. Žáci se budou testovat 
celkem třikrát během prvních dvou týdnů v září. 
Výsledky by měly odhalit ohniska nákazy a 
budeme doufat, že tím pro nás skončí i celé 
testování a nošení roušek.  

Aktuální hygienická pravidla naleznete 
vždy na stránkách naší školy.  
 

A úplná novinka nakonec. Na konci 
srpna se povedlo ve výběrovém řízení vybrat 
firmu, která vybuduje přírodní hřiště v mateřské 
škole. Už se moc na nové prostory těšíme a 
doufáme, že se nové hřiště bude dětem líbit.  

Co Vám popřát do nového školního 
roku? Přeji Vám  hodně  zdraví, spoustu 
úspěchů a rodinné pohody- 
 

Mgr. Ondřej Buralt alias Old Shaterhand 
 

                               

***** 
 

 
 
Ve středu 30. června 2021 proběhlo 

v sále kulturního domu v Dolních Hbitech 
rozloučení se žáky devátého ročníku 
základní školy. 

Všem přejeme do další životní etapy 
hodně štěstí. 
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***** 
Stavba vodovodu Jelence 

 
Velká část stavby je už dokončená – jsou 

hotové hlavní rozvodné řady i budova 
samotného vodojemu.  

 

 
 
Současně probíhá příprava na montáž 

technologické části vodojemu pro úpravu vody. 
Postupně jsou realizovány vodovodní přípojky 
k jednotlivým nemovitostem, zatím je 
provedena asi 1/3 z celkového počtu 80 
přípojek. Tyto práce budou pokračovat i v 
následujících měsících.  

                                                   (FP) 
 

***** 
Kanalizace Luhy – zahájení stavby 

 
Začátek dlouho očekávané stavby je 

opravdu za dveřmi. Dá se říci, že všechny 
administrativní záležitosti před začátkem 
stavby jsou dotaženy do zdárného konce, a že 
jich nebylo málo. Jsou podepsány smlouvy se 
zhotovitelem stavby, technickým dozorem, 
autorským dozorem atd.  

Zahájení prací je naplánováno na začátek 
listopadu. Realizaci bude provádět firma 
Šindler, důlní a stavební, spol. s.r.o. Po 
posledním jednání se zhotovitelem je 
dohodnuto, že od listopadu budou probíhat 
práce současně jak na výtlačném potrubí z Luhu 
do Dolních Hbit, tak na samotném kanalizačním 
řadu v Luhách. Termín dokončení stavby je 18 
měsíců od předání staveniště – tedy cca do 
května 2023. 

Během října svoláme společné setkání 
s luhováky, kde se všichni dozví další 
podrobnosti a organizační záležitosti. 

(FP) 

***** 
Přístavba MŠ 

 
O mateřskou školu v Dolních Hbitech je ze 

strany rodičů poměrně velký zájem. To nás 
všechny samozřejmě těší, bohužel z kapacitních 
důvodů není možné všechny děti umístit. Proto 
se zastupitelstvo rozhodlo podpořit přístavbu 
MŠ za účelem navýšení kapacity. V krátkém 
sledu se nám podařilo zpracovat projektovou 
dokumentaci a podat žádost o dotaci 
z ministerstva financí. Do programu bylo 
registrováno velké množství žádostí a tentokrát 
jsme nebyli úspěšní. Po vyhlášení vhodné 
výzvy opět podáme žádosti o dotační podporu 
na tuto akci.                                                             (FP) 

***** 
Chodník Jelence 

 
Příprava chodníku na Jelencích podél 

komunikace III/11816 je zase o krok blíže. 
Podařilo se nám získat kladná stanoviska všech 
dotčených subjektů. Nyní probíhá společné 
územní a stavební řízení. Pokud se během řízení 
neobjeví nečekané komplikace a obdržíme 
stavební povolení, začneme pracovat na získání 
finančních prostředků z některého vhodného 
dotačního programu.                                            (FP) 

 

***** 

 
Ježka nakreslila Viktorka Svobodová 

(4 roky 8 měsíce) 
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***** 
 

 
Termíny svozu  

žlutých popelnic na plasty 
 
Svoz žlutých popelnic bude v těchto 
termínech: 

 
 

17. 9. 2021  
8. 10. 2021  

29. 10. 2021  
19. 11. 2021 
10. 12. 2021 
31. 12. 2021 

 
 
                 

 

***** 

 
CHCETE MÍT HEZKOU OBEC? 

MY ANO!  
 

Taky vás každého potěší na hezkou 
a uklizenou obec? Nás ano a děkujeme 
všem, kteří udržují pořádek kolem svého 
domu, chaloupky či chaty. Hlavně 
děkujeme těm, kteří svůj vyprodukovaný 
odpad správně odloží kam patří a 
neodkládají odpad mimo kontejnery.  

Mimo směsného a plastového 
odpadu sváženého přímo od domu jsou 
v obci modré kontejnery na papír, zelené a 
bílé na sklo, červené plastové popelnice na 
hliník, zelená plastová popelnice na jedlé 

oleje a tuky i kontejnery na textil. Kovový 
odpad, nebezpečný odpad, větší množství 
skla a velkoobjemový odpad je možno 
odevzdat na sběrném místě.  

V Dolních Hbitech, v Luhách, 
v Jelencích a v Kácini jsou umístěny na 
veřejně přístupných místech kontejnery na 
BIO odpad. Zde můžete odkládat 
biologicky rozložitelný rostlinný odpad a 
drobné větve o průměru maximálně 2 cm. 

I v případě, kdy jsou sběrné nádoby 
zaplněny je možné využít alternativu jiného 
sběrného místa nebo sběrného místa. 
Osoba, která neoprávněně založí skládku 
nebo odloží odpad mimo vyhrazená místa 
(sběrnou nádobu) se dle zákona o odpadech 
dopouští přestupku.  

Prosíme, vytrvejte dále v aktivním 
třídění odpadů, ale myslete také na čistotu 
obce. 

  

 
Skládka v Luhách u zastávky 

 

 ***** 
 

SBĚR ODPADŮ VE SKLADU 
OBCE V DOLNÍCH HBITECH 

 

KAŽDOU STŘEDU 
od 8.00 do 9.00 hodin 

a 
KAŽDOU PRVNÍ SOBOTU 

V MĚSÍCI 
od 9.30 do 11.30 hodin. 
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***** 

       
Z-BOX nově i u nás 

 
Rozšířili jsme služby v naší obci. 

Nově i u nás najdete bezkontaktní výdejní 
místo, na které si můžete nechat doručit své 
zásilky. Výdejní místo, které má podobu 
samoobslužného boxu, jsme pro vás zřídili 
ve spolupráci s českou logistickou 
společností Zásilkovna a plně funkční bude 
od 6. září 2021.  
 

Výhody Z-BOXu: 
 Nonstop provoz  
(Z-BOX je k dispo-
zici 24 hodin denně 7 
dní v týdnu) 
 Snadná a rychlá 
obsluha  
(stačí pouze mobilní 
aplikace Zásilkovna) 
 Ekologický provoz 
(Z-BOX je napájen 
solárním panelem a 
vyžaduje jen mini-

mum elektřiny) 
 
Jak na to? 

1) Nakupte v e-shopu, který doručuje 
zboží přes Zásilkovnu. 

2) V košíku zvolte doručení na výdejní 
místo. 

3) V nabídce výdejních míst 
vyhledejte název naší obce a vyberte 
Z-BOX. 

4) Jakmile vám přijde vázva od 
Zásilkovny o vyzvednutí zásilky, 
můžete vyrazit k Z-BOXu. 

5) U Z-BOXu zapněte na svém 
mobilním telefonu bluetooth a 
otevřete aplikaci Zásilkovna. 
Telefon se pomocí bluetooth sám 
spáruje se Z-BOXem a otevře 
schránku s vaší zásilkou. 

***** 
Sportovní aktivity v obci 
 

FUNKČNÍ CVIČENÍ  
 
Ráda bych Vám touto cestou v krátkosti 

představila svůj obor a tím je „funkční cvičení“. 
Mnozí z Vás o něm už určitě slyšeli, mnozí jsou 
zatím tzv. neposkvrněni. 

Funkční cvičení, kterému se 
v trenérství věnuji především, je komplexní 
cvičení s vlastní váhou těla (tzv. 
„Kalisthenika“), ale využíváme k němu  
i různých pomůcek, jako je např. TRX, 
kettlebelly, odporové gumy, atd.  

Jedná se o trénink, který přirozeně 
zapojuje všechny svalové řetězce – zapojujeme 
co nejvíce svalů těla (na rozdíl od tréninku 
s těžkými vahami) a tak se cvičení dá nejvíce 
připodobnit běžným denním činnostem  
a můžeme ho tak použít v běžném životě. Tělo 
učíme pracovat jako celek. Ve cvičení 
s vlastním tělem jde především o rozvoj síly, 
vytrvalosti, flexibility, rychlosti a koordinace. 
Je vhodné pro všechny – jak muže, tak ženy, 
začátečníky i pokročilé. Lze ho provozovat jak 
uvnitř - v pohodlí domova, tak venku. Toto 
cvičení se stává čím dál více populární.  
A doufám, že se populárním stane i tady u nás 
ve vesnici a okolí. 

Nejsou to hodiny strávené v posilovně 
za účelem získání dokonalého těla. To dokonalé 
můžete mít za minimum času a hlavně i doma. 
Je ovšem také zapotřebí správných stravovacích 
návyků, protože tělo na toto cvičení potřebuje 
především sílu. Mít správný jídelníček je tedy 
základ, cvičení pak benefit. Výsledkem těchto 
tréninků jsou silné, zpevněné a vyrýsované 
svaly. Tělo nenabírá zbytečný objem. Cvičení je 
zpočátku velice náročné, postupně si ale 
cvičenci vybudují obrovskou sílu a vytrvalost.  
Jde především o kvalitu a stoprocentní 
koncentraci na daný cvik. Zároveň si myslím, že 
toto cvičení ocení v dnešní uspěchané době 
každý, ať už pracující, nebo třeba maminky na 
mateřské dovolené. Zkrátka každý, kdo se chce 
dostat do kondice. 

A zrovna tuto skupinu lidí (maminky) 
jsem se pokusila v našem okolí s pomocí jedné 
z mých děvčat ze skupiny oslovit. Cvičit jsme 
začaly pouze ve třech někdy zhruba ke konci 
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srpna 2020. Postupně jsme ale do týmu přijaly 
další a další děvčata (a teď už i jednoho muže) 
a takový je i můj současný plán - zkusit oslovit 
v Dolních Hbitech a okolí tímto cvičením co 
nejvíce lidí – jak ženy, tak i muže.  

Využijte svůj čas efektivněji a přijďte si 
s námi zacvičit    Kontaktovat mě můžete na 
telefonu 703 681 841. Těším se. 

Jana Búthová, Dolní Hbity 
 

***** 
Vtip na závěr  

 
Kouzelník pracuje na výletní lodi  

a protože se obecenstvo při každé plavbě 
střídá, může triky opakovat. Ale má to jeden 
háček. Kapitán má mluvícího papouška, 
který všechny jeho triky už pochopil, 
vyrušuje a vždy obecenstvu vše poví. 
Například: „Pozor, má pod stolem schované 
květiny!“ Nebo: „Vidíte, to není ten samý 
klobouk!“ apod. Jednou se loď potopí, ale 
kouzelník a papoušek se zachrání na kusu 
dřeva. Oba dva mlčí a dívají se na sebe. Po 

třech dnech Papoušek prolomí ticho a 
povídá: „OK. Nemůžu na to přijít. Kam jsi 
tu loď schoval?!“ 

***** 
Zábava pro podzimní 

večery  
 

Je tu více než 80 slov. 
Většina lidí to vzdá už po 12. 

Kolik dáte vy? 
 

 
 

 

K U L T U R N Í     K A L E N D Á Ř , 
 ANEB NEVÍME, CO BUDE, ALE PLÁNOVAT SE MUSÍ  😊 

 

18.09.2021 Zájezd do divadla na představení 
„Prachy jakoby z nebe padaly“   
Pořádá: Kulturní komise Obce Dolní Hbity 

Strašnické divadlo 

25.09.2021 Varhanní koncert v kostele 
Pořádá: Obec Dolní Hbity 

Kostel Dolní Hbity 

16.10.2021 Taneční zábava, hraje skupina 
Odyssea Rock 
Pořádá: SDH Jelence 

KD Jelence 

31.10.2021 Zájezd do divadla na muzikál „Kvítek 
mandragory“   
Pořádá: Kulturní komise Obce Dolní Hbity 

Divadlo Brodway 

18.12.2021 Adventní koncert v kostele  
Pořádá: Kulturní komise obce Dolní Hbity 

Dolní Hbity 

 


